



ميناء الصيد والترفيه العوانة - جيجل

FISHING AND LEISURE PORT OF EL AOUANA - JIJEL

FISHING AND LEISURE PORT OF EL AOUANA – JIJEL

The El Aouana Port, located in the Jijel province, is a modern example of multifunctional maritime infrastructure that combines economic (fishing) and touristic (recreation and leisure) activities. Its establishment aligns with the national strategy aimed at supporting the fishing sector and diversifying the local economy by enhancing coastal and tourism resources.

The port covers a filled land area of 5 hectares and a water surface area of 8 hectares. It offers the following accommodation capacity:

- Fishing vessels: 106 units
- Deep-sea fishing: 5 units
- Sardine fishing: 15 units
- Small-scale/artisanal fishing: 86 units
- Leisure boats: 176 units

- Sailboats: 5 units
- Motorized leisure boats: 171 units

The port is equipped with protective infrastructure:

- Western breakwater: 366 meters
- Eastern breakwater: 348 meters
- Two anti-sand barriers of 25 and 20 meters
- It also includes three floating docks.

The El Aouana fishing and leisure port in Jijel is a leading example of investment in multifunctional basic maritime infrastructure, integrating both economic and touristic roles to support sustainable local development. This type of port strengthens the attractiveness of Algeria's coastal zone.

PORT DE PÊCHE ET DE PLAISANCE D'EL AOUANA – JIJEL

Le port d'El Aouana qui se situe dans la wilaya de Jijel, constitue un modèle avancé d'infrastructure maritime multifonctionnelle.

Il combine les activités de pêche maritime et de plaisance touristique, dans le cadre d'une vision nationale visant à soutenir l'économie locale par la valorisation des ressources côtières et touristiques.

Le port s'étend sur une superficie répartie entre 5 hectares de terre-plein et 8 hectares de plan d'eau, ce qui en fait une installation maritime dotée d'une capacité d'accueil considérable, comprenant :

- Embarcations pour la pêche maritime : 106 unités
- Embarcations pour la pêche en haute mer : 5 unités
- Embarcations pour la pêche à la sardine : 15 unités
- Embarcations pour les petits métiers : 86 unités
- Embarcations de plaisance : 176 unités

- Embarcations de plaisance à voile : 5 unités
- Embarcations de plaisance (à moteur) : 171 unités

Le port est également équipé de structures de protection, notamment :

- Une digue ouest de 366 mètres
- Une digue est de 348 mètres
- Deux brise-sables (de 25 et 20 m)
- Trois pontons flottants

Ce port représente l'un des exemples réussis d'investissement dans des infrastructures côtières multifonctionnelles, contribuant au développement local durable et renforçant l'attrait du littoral algérien en tant que destination économique et touristique.

بطاقة طوابعية

Philatelic Card



